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Forsidefoto:: Møysalen sett ifra nord 

 

Innledning 

Møysalen nasjonalparkstyre ble opprettet 

av Miljøverndepartementet 10.05.2013 og 

konstituerte seg første gang 20.09.2013. 

Styret velges på nytt ved hvert kommune-

styre-, fylkestings- og sametingsvalg; det 

velges en av hvert kjønn, og Klima- og 

Miljøverndepartementet utnevner styret 

med kjønnsfordeling i tråd med Like-

stillingslovens § 21. 

Samla forvaltningsområde (Møysalen og 

Svellingsflaket) er 246 km2. Av dette er 

omtrent halvparten sjøareal. Styrets 

sekretær er nasjonalparkforvalter Morten 

Halvorsen. 

Møysalen nasjonalparkstyre 

Styret består av 6 medlemmer med 

personlige varamedlemmer. Av disse er en 

valgt fra Sametinget og en fra Nordland 

fylkeskommune, mens de andre represen-

terer hver sin kommune med areal i verne-

områdene. 

Styret har det siste året bestått av: 

Julie Brattli Steinvik, Vågan, leder 

Kurt Olsen, Lødingen, nestleder 

Stig Sørmo, Hadsel 

Toine Sannes, Sortland 

Peder Buljo, Sametinget 

Odd Arne Andreassen, N. Fylkeskommune 

Personlige vararepresentanter har vært: 

Gunnar Årstein, Vågan 

Torbjørn Moldestad, Hadsel 

Willy Vestå, Sortland 

Arild Inga, Sametinget 

Sonja A. Steen, N. Fylkeskommune 

  

 

 

Styrets arbeid i 2023 

 

Styret har hatt 5 møter og behandlet 21 

saker, de fleste av rutinemessig karakter.  

 

De viktigste styresakene har vært: 

- Søknad om bygging av bru over Trivass-

elva, Fiskfjorden 

- Søknad om utsett og drift av et testanlegg 

for taredyrking, Svellingsflaket 

- Søknad om bruk av drone i Møysalen 

- Endring av vilkår i sak «bygging av bruer 

over elvene i Vestpollen» 

- Utlysning av stillingen som nasjonalpark-

forvalter 

 -Søknad om midler til tiltak for 2024 

 

 

 

Styremøte ved gapahuken i Austpollen, juni 

2023. Befaringer er viktige! 



GJENNOMFØRTE TILTAK 

Fjerning av fremmede arter (gran) 

 

 

Arbeidet med naturrestaurering fortsatte i 

Innerfjorden og langs Storvatnet (Lofast). 

Det ble hogd ca 2000 m3 gran i Austpollen, 

hvorav ca 1100 m3 ble fløyet ut med 

helikopter. I tillegg ble de siste grantrærne i 

verneområdene i Lødingen kommune hogd 

på nordsiden av Storvatnet. Trærne blir 

fløyet ut til parkeringsplassen ved Lofast så 

snart det blir vår. 

Da står det kun igjen å drive skjøtsel i 

Hadsel kommune; det er par små felt på 

Ingelsfjordeidet og en rekke (20-30) små 

felt i Lonkanfjorden. 

 

 

Nordsiden av Storvatnet er endelig tilbakeført til lauvskog  



Fremmede arter – parkslirekne og pukkellaks 

 

I Gammelgården inne i Lonkanfjorden har 

vi avtale med grunneieren slik at vi kan 

fjerne den uønska hageplanten parkslire-

kne, som har en ufattelig god sprednings-

evne.  

Arbeidet vil pågå i ca 3 år før grunneier kan 

plante nye (og andre) hageplanter på 

eiendommen sin. 

I Vestpollen munner Vestpollelva ut, og den 

ble kontrollert for forekomsten av Stille-

havslaksen «pukkellaks» i 2023.  

Med hjelp av bomullsgarn fjernet vi ca 50 

pukkellaks, som er en uønsket art i våre 

lakseelver. Dette arbeidet vil bli fulgt opp i 

2025 når neste generasjon vender tilbake 

til elva. 

 

      

Foto: Oppgraving av parkslirekne (øverst) og fangst av pukkellaks i Vestpollelva (nederst) 



Kjørespor i verneområdet 

 

 

 

På Brynnelslåttene i Innerfjorden står det 

en link som brukes av flere kommunika-

sjonsselskaper. For å komme til linken 

hadde noen teknikere kjørt med firhjuling 

noen hundre meter innom landskaps-

vernområdet, og det ansvarlige firmaet ble 

pålagt å rette opp skaden. 

Ing. Ravn Hunstad ble leid inn for å dekke 

sporene med myrmasser som er lagt i 

jutesekker. I tillegg er det lagt en bred 

planke på tvers av fallretningen (ovenfor 

fallet), for å lede mesteparten av 

vannmassene bort når det er mye 

snøsmelting eller nedbør. 

Prosjektet vil bli fulgt opp av SNO. 

 



Tilrettelegging 

 
Løpestreng over stien 

Dersom du går fra Hennes eller Kaljord til 

nasjonalparken, følger du en sti langs 

Lonkanfjorden.  Framkommeligheten på 

denne stien ble kontrollert fra Gamhaugen i 

Nordbotn og utover til Bjørnneset.  

Det er nylig satt opp pekeskilt som leder folk 

utenom innmark som her på Gammel-

gården (foto nederst). Deler av stien gikk 

gjennom såpass vått område at det kan 

være behov for klopper. Det er også 4 

løpestrenger som krysser stien uten å være 

skikkelig merket.   Det ble også registrert et 

rotvelta tre over stien som ble flyttet.

 

Pekeskilt ved Gammelgården. Gamhaugen i bakgrunnen. 



Info-tavler ved Lofast 

Langs kanten av parkeringsplassen ved 

Lofast (Storvatnet) skal vi sette opp tre 

cortenstål-tavler med info om nasjonal-

parken på begge sider. Pga dårlig vær og 

tele fikk man ikke gravd ferdig hullet til 

fundamentene. De vil derfor bli satt opp så 

snart det er mulig i 2024. 

 

Den gamle betalingsautomaten på Skagen 

flyplass skal erstattes av et portalskilt i 

cortenstål som man kan se Møysalen 

igjennom, og som forteller at det er en 

nasjonalpark rett over sundet fra flyplassen. 

Skiltet settes ut så snart tela går av 

grunnen. 

 

Foto øverst: Det graves fundament. Nederst: plassering av portalskilt på Skagen flyplass 

  

 



Fjerning av mink fra Svellingsflaket 

Minkprosjektet må sies å ha vært ganske 
vellykket. Hittil er det fjernet 392 mink i 
prosjektet. I 2023 ble det tatt 5 mink, derav 
to i Svellingsflaket. De andre ble tatt på land 
rett innenfor. 

Arbeidet ledes av SNO under ledelse av 
Geir Heggmo (foto). I tillegg er det et 
utmerket mannskap av lokale passere av 
fellene i Lødingen og Vågan kommuner.  

SNO utfører også oppsyn i verneom-
rådene, og gjennomfører tiltak som 
nasjonalparkstyret har bestilt og fått 
godkjent.

 

 

 

 

 


